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Innkalling til AU-møte onsdag 6. oktober 2021 
 

Det innkalles med dette til møte i arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen 
 
onsdag 6. oktober 2021 kl. 11.00-13.00 på Kompetansesenteret Aumliveien, Tynset. 
 
Det vil bli servert lunsj etter at saksbehandlingen er avsluttet. 
 
Det vil være mulig å delta digitalt på Teams, og det bes om at beskjed om dette gis regionrådgiver.  
 
Eventuelle forfall meldes til regionrådgiver på mail til rune.jorgensen@innlandetfylke.no eller  
telefon 95 11 05 77. 
 
 

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

 

Runa Finborud     Rune Jørgensen  

regionrådsleder     regionrådgiver 

  

mailto:rune.jorgensen@innlandetfylke.no


 

 

 

 

 

 

SAKSLISTE AU-MØTE 06.10.2021 
 

Dato: onsdag 06. oktober 2021 

Tid: kl. 11.00- 13.00  

Sted: Kompetansesenteret Aumliveien, Tynset 

 

 

Sak 51/2021: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Sak 52/2021: Godkjenning av protokollen fra møte 09.juni 2021 

 

Sak 53/2021: Femundløpet på statsbudsjettet – støtte til søknad 

 

Sak 54/2021: Fritt skolevalg – høringsuttalelse 

 

Sak 55/2021: Ung kultur i Innlandet – høringsuttalelse 

 

Sak 56/2021: Avvikling av Regionrådet for Fjellregionen og etablering av Interkommunalt politisk råd 

for Nord-Østerdal - orientering  

 

Sak 57/2021: Orienteringer 

 

Sak 58/2021: Eventuelt 

 

 

 

 

   Vedlegg: Forslag til protokoll fra AU-møte 09. juni 2021 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 51/2021: Godkjenning av innkalling og saksliste 
Saksbehandler: Rune Jørgensen 

 

Saksdokumentene ble lagt ut på vanlig måte på nettsiden www.fjellregionen og melding ble sendt på 

mail til arbeidsutvalgets medlemmer og andre.  

 

Forslag til vedtak: 

Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 52/2021: Godkjenning av protokollen fra møte 09.juni 2021 
Saksbehandler: Rune Jørgensen 
 
Utkast til protokoll etter møtet 09. juni 2021 ble som vanlig sendt ut til deltakerne for tilbakemeldinger.  
Det kom ingen forslag til endringer. 
 
Regionrådgiver foreslår i det endelige forslaget til protokoll (vedlagt) at setningen i sak 47 endres ved 
at overstrøkne ord tas bort:  
Det framkom under behandlingen av saken ingen forslag til endringer, men det ble understreket at det 

bør tas grep for å finne fram til grep som kan gi raske forbedringer.  

 

 
Forslag til vedtak: 
Protokollen fra AU-møte 09. juni 2021 godkjennes. 
 
 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 53/2021: Femundløpet på statsbudsjettet – støtte til søknad 
Saksbehandler: Rune Jørgensen 

 

Femundløpet AS arbeider med en søknad om å få tildelt utviklingsmidler direkte fra statsbudsjettet. 

Finnmarksløpet AS sammen med Finnmark fylkeskommune leverte en tilsvarende søknad i februar 

2019, og får fra i år fem millioner kroner årlig – etter planen i tre år. 

 

I søknaden fra Finnmarksløpet het det følgende: 
«For Finnmarksløpet 2020-2022 er målsetningen å styrke markedsverdi i form av tv-tid og 
oppmerksomhet i andre medier, ta ut reiselivspotensialet og bidra til utvikling av 
eksisterende næringer, og ytterligere kommersialisere på verdien av merkevaren. Dette skal 
bidra til nye arbeidsplasser relatert til Finnmarksløpet.» 

 

Rørosregionen Næringshage bistår Femundløpet i arbeidet med søknaden, og har henvendt seg til 

Regionrådet for Fjellregionen med ønske om en støtteerklæring.  

Regionrådgiver har fått opplyst at det i tildelingen til Finnmarksløpet ikke er forutsetninger om lokal 

medfinansiering, men både fylkeskommunen og kommunene bidrar til finansieringen av den ordinære 

driften. 

 

Femundløpet er et stort og viktig arrangement i Fjellregionen, og har blant annet vært et 



 

utstillingsvindu for regionen gjennom omfattende mediadekning og deltakerne som gode 

ambassadører for løpet og regionen. Potensialet for å øke ringvirkningene bør være omfattende. 

 

Regionrådgiver mener at arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen bør imøtekomme ønsket om 

støtte til en søknad om utviklingsmidler over statsbudsjettet. En støtteerklæring kan lyde:     

 

«Femundløpet er et viktig arrangement i Fjellregionen som helhet. Arrangementet tiltrekker seg en 
betydelig mengde tilreisende, og skaper store positive ringvirkninger for lokalt reise- og næringsliv.  
Løpet har en solid posisjon som idrettsarrangement, både nasjonalt og internasjonalt, og har de 
senere årene også vokst som et kulturarrangement som skaper et stort engasjement på tvers i hele 
regionen.  
Løpet bidrar til å skape aktivitet i lokalsamfunnene, og samarbeider med lokale idrettslag og 
næringsaktører. Femundløpet bidrar også til positiv markedsføring av regionen vår til et nasjonalt og 
internasjonalt publikum. 
På bakgrunn av Femundløpets betydning og positive påvirkning for både næringsliv og befolkning i 
vårt område, er det av vår klare oppfatning at Femundløpet bør innlemmes i det nasjonale 
statsbudsjettet – minimum i tre år. 
Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen støtter på denne bakgrunn en søknad fra Femundløpet 
AS om tilskudd direkte fra statsbudsjettet, og oppfordrer Trøndelag fylkeskommune og Innlandet 
fylkeskommune til å gjøre det samme.» 
 
Forslag til vedtak: 
Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen støtter arbeidet til Femundløpet AS om tildeling 
av utviklingsmidler over statsbudsjettet, og oppfordrer Trøndelag og Innlandet 
fylkeskommuner til å gjøre det samme. 
En støtteerklæring i tråd med saksutredningen sendes Femundløpet AS.     
 

 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 54/2021: Fritt skolevalg – høringsuttalelse 
Saksbehandler: Rune Jørgensen 

 

Trøndelag fylkeskommune har sendt på høring en sak om lokal forskrift om fritt skolevalg, som den 

avtroppende regjeringen i juni påla alle fylker å iverksette gjennom en forskrift til opplæringsloven. 

Gjennom den lokale forskriften skal det framgå om det velges en ordning med fritt skolevalg i hele 

fylket eller inntil seks inntaksområder. 

Høringsdokumentene kan leses her: 

https://www.trondelagfylke.no/vare-tjenester/utdanning/strategier-og-planer/tilbudsstruktur/ 

 

Innlandet fylkeskommune har så langt ikke iverksatt en tilsvarende høringsprosess, politisk begrunnet 

med en klar forhåpning om at den påtroppende regjeringen vil ta nødvendige grep for å stoppe denne 

endringen – og at ordningen med geografisk styrt skolegang kan fortsette. 

 

Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen behandlet i november 2019 en sak om to forslag   

Utdanningsdirektoratet på oppdrag fra Kunnskapsdepartementet sendte på høring. 

Forslagene var: 

Alternativ 1: Fylkeskommunene skal innføre fritt skolevalg i hele fylket eller fritt skolevalg innenfor 

  fastsatte inntaksområder i fylket.             

Alternativ 2: Fylkeskommunene skal innføre fritt skolevalg i fylket, og kan bare fastsette  

  inntaksområder dersom det kan begrunnes i store avstander eller trafikale forhold. 

https://www.trondelagfylke.no/vare-tjenester/utdanning/strategier-og-planer/tilbudsstruktur/


 

 

Arbeidsutvalget gjorde følgende vedtak 6. november 2019: 
Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen avviser begge forslagene som er sendt på høring. 
Fylkeskommunene som skoleeiere må selv få etablere de beste løsningene for elevinntak i nært 
samarbeid med lokalsamfunnene rundt de videregående skolene. 
Høringsuttalelsen sendes Utdanningsdirektoratet samt Innlandet og Trøndelag fylkeskommuner.  
 

Regionrådgiver legger til grunn at arbeidsutvalget står fast på denne klare tilbakemeldingen, og at 

begge fylkeskommunene, flertallet på Stortinget og den nye regjeringen oppfordres til å sørge for at 

endringen ikke gjennomføres i disse fylkene og andre som ikke ønsker fritt skolevalg. Dette er i tilfelle 

en beslutning som må tas meget raskt av hensyn til fylkeskommunenes videre planlegging for 

skoleåret 2022-2023. 

 

Høringsdokumentene fra Trøndelag fylkeskommune viser etter regionrådgivers vurdering at en 

eventuell inndeling i maksimalt seks inntaksområder gjør det utrolig vanskelig å finne gode løsninger 

for elevene. Inntaksområdet for Røros vgs vil ifølge forslaget strekke seg fra Rindal og Heim til Røros. 

I den enda større Innlandet fylkeskommune vil det bli enda vanskeligere å finne funksjonelle 

geografiske inndelinger. 

 

Dersom fylkeskommunene må gjennomføre ordningen med fritt skolevalg, er det regionrådgivers 

oppfatning at både Trøndelag og Innlandet fylkeskommuner må benytte seg av det maksimale antallet 

inntaksområder for å begrense behovet for at ungdommene må flytte hjemmefra for å fortsette 

skolegangen. 

 

Uavhengig av dette må samarbeidet fortsette og utvikles mellom Trøndelag og Innlandet 

fylkeskommuner om tilbudene og inntaket av elever ved de tre videregående skolene i Fjellregionen: 

Storsteigen vgs i Alvdal, Nord-Østerdal vgs på Tynset og Røros vgs på Røros. 

De to fylkeskommunene har i dag en samarbeidsavtale som etter det regionrådgiver forstår dreier seg 

om elever med ungdomsrett, og denne bør utvides til å omfatte de med voksenrett. Og disse søkerne 

bør inngå i søkertallene når det vurderes om utlyste tilbud har nok søkere til iverksettelse. 
 

Regionrådet for Fjellregionen har i alle år vært opptatt av at det må være fleksibilitet og samarbeid på 
tvers av fylkesgrensen til beste for elevene og lokalsamfunnene, både i forhold til skolevalg og 
tilbudsstruktur. Slik må det fortsatt være! 
 
Forslag til vedtak: 
Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen oppfordrer Trøndelag og Innlandet 
fylkeskommuner, flertallet på Stortinget og den nye regjeringen til å sørge for at innføringen av 
fritt skolevalg ikke gjennomføres i disse fylkene og andre som ikke ønsker fritt skolevalg.  
Trøndelag og Innlandet fylkeskommuner oppfordres til å fortsette og utvikle samarbeidet om 
tilbudene og inntaket ved de tre videregående skolene i Fjellregionen.  
 

  

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 55/2021: Ung kultur i Innlandet – høringsuttalelse 
Saksbehandler: Rune Jørgensen 

 
Innlandet fylkeskommune har sendt på høring en sak om ungdomskulturfeltet, betegnet som Ung 

Kultur, med frist 30. september.  



 

Høringsdokumentene kan leses her: 

https://innlandetfylke.no/politikk/du-kan-pavirke/horinger/ungdomskulturfeltet-pa-

horing.30179.aspx 

 

Styret i Ungdomsrådet for Fjellregionen behandlet en sak om høringsuttalelse på sitt møte 15. 

september, og har levert en høringsuttalelse som i sin helhet lyder:  

«Innlandet fylkeskommune   
Høringsinnspill 2021/14250 
post@innlandetfylke.no 
 

        Tynset 15. september 2021 

Høring Ung kultur i Innlandet fylkeskommune 

Vi viser til invitasjon til å komme med høringsuttalelse til arbeidet med ungdomskulturfeltet (Ung kultur) 
i Innlandet fylkeskommune. 
 
Innledningsvis vil vi gi uttrykk for at det er beklagelig at Ungdomsrådet for Fjellregionen, som er et 
frivillig samarbeidsorgan for ungdomsrådene i kommunene Rendalen, Alvdal, Folldal, Tynset, Tolga, 
Os og Røros i Trøndelag, ikke ble invitert til å komme med innspill ved oppstarten i vår.    
Vi ber derfor om å bli invitert til å medvirke i videre arbeid med ungdom i Innlandet fylkeskommune, 
slik at vi forhåpentligvis kan bidra til best mulig resultat både i Fjellregionen og fylket. 
 
Det er for oss noe vanskelig å få tak i hvilke spørsmål det egentlig bes om innspill til i dokumentet som 
er sendt ut, men her er noen synspunkter på hva vi i styret mener er viktig: 
 

- UKM er viktig og må fortsette. 
- Kulturkortet må utvides med flere arenaer som gjør at det blir mer attraktivt i hele Innlandet, og 

for vårt område er Livestock, Høgget, Teater i Fjellregionen og Huset Aukrust eksempler på 
aktuelle samarbeidspartnere som etter det vi forstår ikke er med. Det bør også vurderes en 
utvidelse til andre aktiviteter enn det som tradisjonelt oppfattes som kultur, og det samme 
gjelder i forhold til aldersgrensen på 21 år.  Det bør vurderes om ordningen kan omfatte for 
eksempel lærlinger og studenter som oppholder seg i fylket. 

- Flest mulig støtteordninger bør slås sammen og søknader behandles fortløpende, jfr innspill 
fra Ungdommens fylkesting om at «her- og nå-perspektivet» er viktig for ungdommen og 
ønsket om raske resultater. Og det kan ikke være slik at det må brukes masse tid for å finne ut 
av aktuelle ordninger, forskjellige frister og ulike krav. Det enkle er ofte det beste.  

- Regionale tiltak vi står sammen om bør prioriteres sammen med noen fellestiltak som 
LoggINNlandet, men det er viktig å huske på at behovene, ønskene og ikke minst ressursene i 
kommunene er forskjellige rundt om i det store fylket. Vi har alle behov for lavterskeltilbud og 
uformelle møteplasser. Ikke minst nå er det viktig å ha fokus på dette i forhold til psykiske 
utfordringene koronapandemien har ført til for mange. Og det bør tenkes langsiktig, gjerne 
med prosjekter/tiltak som varer i fem år. 

- Digitale plattformer er for oss en selvfølge, og oversikt over aktiviteter og tilbud bør være 
samlet på ett sted.  For at vi skal kunne få brukt verktøyene må fylkeskommunen også 
fortsette arbeidet for utbygging av bredbånd og mobildekning. 

 

Etter vår mening er det underlig at de i dokumentet blant annet heter at ordningen med Den Kulturelle 

Skolesekken (DKS) ikke inngår i den saken som det nå jobbes med. Vi tenker at det er riktig å tenke 

bredt i forhold til Ung Kultur. 

https://innlandetfylke.no/politikk/du-kan-pavirke/horinger/ungdomskulturfeltet-pa-horing.30179.aspx
https://innlandetfylke.no/politikk/du-kan-pavirke/horinger/ungdomskulturfeltet-pa-horing.30179.aspx
mailto:post@innlandetfylke.no


 

Det betyr også at det for oss er viktig å se dette i sammenheng med alle utfordringene med 

manglende kollektivtilbud til og fra ulike arrangementer, og vi vil spesielt understreke at «Trygt hjem» 

bør styrkes og gjerne føre til at «for en 50-lapp» igjen kan henges på navnet. I Trøndelag kan man nå 

reise kollektivt for 40 kroner over lange strekninger. Det er også viktige tiltak i forhold til FNs 

bærekraftsmål. 

Tidligere i år skrev vi blant annet følgende i et innspill til det regjeringsoppnevnte Ungdommens 
Distriktspanel: 
«Manglende kollektivtilbud er en stor utfordring for å komme seg fra a til å, og sannsynligvis må det 
finnes ulike løsninger i de forskjellige områdene av landet. Dette arbeidet bør prioriteres opp. 
Ordninger som «Trygt hjem» og «Hent meg» må utvikles og gjelde på tvers av kommune- og 
fylkesgrenser, helst sammen med andre tiltak som styrker kollektivtilbudet.  
Styret støtter ikke forslaget fra demografiutvalget om førerkort for 16-åringer. Vi mener at 

mange 16-åringer ikke er modne nok til å få dette ansvaret, og er bekymret for at det kan ha negativ 

betydning for trafikksikkerheten.» 

Vi håper at våre innspill kan bidra til en kraftfull ungdomssatsing i hele Innlandet, og som sagt 

innledningsvis vil vi gjerne bidra i videre arbeid. 

 
Med vennlig hilsen 

Ole Einar Dalen     Rune Jørgensen       

Styreleder     Sekretær» 

 

Regionrådgiver deler synspunktene til Ungdomsrådet for Fjellregionen, og mener at arbeidsutvalget i 
Regionrådet for Fjellregionen bør støtte opp om høringsuttalelsen til ungdommene. 

Melding om saksutredning og forslag til vedtak er sendt fylkeskommunen innen fristen med beskjed 
om at vedtak blir ettersendt etter dagens møte. 

Forslag til vedtak: 

Arbeidsutvalget i Regionrådet for Fjellregionen viser til høringsuttalelse fra Ungdomsrådet for 
Fjellregionen om Ung kultur til Innlandet fylkeskommune, og gir sin tilslutning til dette.    

 

 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 

Sak 56/2021: Avvikling av Regionrådet for Fjellregionen og etablering av 

Interkommunalt politisk råd for Nord-Østerdal - orientering  
Saksbehandler: Rune Jørgensen 

 

Regionrådet for Fjellregionen gjorde på sitt møte 20.mai følgende vedtak: 

Regionrådet anbefaler kommunene å vedta forslaget til samarbeidsavtale, som gjøres 

gjeldende fra 1. september 2021, og ber om at saken behandles innen utgangen av juni. 

 

Alle seks kommunene fulgte anbefalingen og har vedtatt forslaget til samarbeidsavtale. Arbeidet med 

å avvikle Regionrådet for Fjellregionen og etablere Interkommunalt politisk råd for Nord-Østerdal 

pågår med dette grunnlaget. 

 



 

Regionrådsleder Runa Finborud vil orientere om status for arbeidet. 

 

Forslag til vedtak: 

Informasjonen tas til orientering. 

 

 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 
Sak 57/2021: Orienteringer 
 

Etter vedtaket om Handlingsplan for Regionrådet for Fjellregionen 2021-2022 i regionrådets møte 26. 

mai er det lagt opp til tre orienteringspunkter på hvert møte: 

 

-Nytt om interessepolitiske tiltak 

 

-Nytt om andre tiltak i handlingsplanen 

- Hanne Maageng Olsen ansatt i Rendalen kommune som prosjektleder for arbeidet med regional 

 energi- og klimaplan  

- Oppfølging av konklusjoner om pandemi-tiltak på juni-møtet  

- Status framdrift og finansiering av klimarapport fra Asplan Viak om Røros- og Solørbanen 

- Ansettelse av ny prosjektleder for «Sammen om rett aktivitet for alle – i Fjellregionen» 

- Status høstmøte Ungdomsrådet for Fjellregionen  

  

-Nytt fra Innlandet fylkeskommune 

- Aktuelle saker 

 

SAKSUTREDNING AU-MØTE 06.10 2021 
Sak 58/2021: Eventuelt 


